
Zápis

Zasedání Komise životního prostředí a veřejného prostoru dne 22.4.2021 v 18:00, Brno, 
Jírova 2 a on-line.

Přítomni: Ing. Lukáš Bružeňák - předseda komise, Ing. Václav Fišer, Ing. Jiří Kozlovský, Ing. 
Petr Kiessel, Ing. Andrea Ondrůjová, p. Janka Wasserbauerová

Omluveni: Mgr. Eva Malířová
Hosté: JUDr. PhDr. Martin Příborský
Účastní se 6 členů, komise je usnášeníschopná.

1. Schválení programu zasedání.

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0

2. Vyhláška o poplatku za obecní systém odpadového hospodářství

a) K bodu vyhlášky (článek 3, výše poplatku), komise doporučuje uvést i reálné náklady 

popřípadě další složky poplatku.

Odůvodnění: komise ŽPVP je toho názoru, že informovanost občanů je základním 

principem veřejné správy. Občan by navíc získal informaci, zda je poplatek 

"spravedlivý" a nakolik je městem dotován.

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0

b) Otázka: Jak řeší vyhláška poplatky v případech, kdy osoba žije v pronajímaném bytě 

avšak s trvalým pobytem na veřejné adrese (tj. zejména osoby osvobozené od 

poplatku s trvalým bydlištěm v sídle ohlašovny či matriky, viz článek 5), a zároveň 

skutečný majitel tohoto bytu a popřípadě i několika dalších nemovitostí na území 

města Brna vlastní tyto nemovitosti pouze za účelem pronájmu, tj. vlastník nemá

v Brně trvalý pobyt? Pokud takový majitel má trvalý pobyt mimo území města Brna, 

poplatek nebude vyměřen nikomu (viz osvobození dle zákona, poplatník poplatku za 

odkládání odpadu z nemovité věci v jiné obci, kteří mají v této jiné obci bydliště)?

Komise chápe tuto situaci takovým způsobem, že poplatek zůstane nakonec 

neuhrazen, respektive poskytnuté služby za likvidaci odpadu musí uhradit ostatní 

obyvatelé města Brna, což může vést ke zvýšení poplatku. Komise varuje před
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situací, kdy někdo vlastní v Brně jeden či více bytů, trvalý pobyt má ovšem v jiném 

městě/obci, tyto byty pronajímá lidem "bez domova", ale přitom nikdo poplatek 

neplatí.

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0

3. Stav líšeňských chodníků

Místní komunikace jsou ve správě podniku Brněnské komunikace a.s.. V případě 

rozsáhlých rekonstrukcí ÚMČ žádá tuto městskou firmu a realizace je zařazena do 

pořadníku. Na urgentní menší opravy má ÚMČ k dispozici rozpočet řádově stovek tisíc 

až milion Kč. Plánuje se přibližně s roční frekvencí. V diskusi zazněly názory, zda by 

bylo možné občany informovat o stavu plánování či realizace oprav prostřednictvím www 

stránek nebo Líšeňských novin.

4. Obecní zemědělská technika

Komise doporučuje Radě uvážit další využití vlastní obecní techniky (traktor) - nakládání 

s vodou, transport, kluziště, studny atd.

K traktoru by měl náležet i provozní dokumentace (výkaz motohodin či kniha jízd), podle 

které by mohlo být posouzeno vytížení vozidla.

5. Různé

- V souvislosti s rekonstrukcí domů na ulici Molákova byly zřejmě zahájeny terénní 

úpravy v oblasti Molákova - Hochmanova. Komise doporučuje dohled nad těmito 

úpravami. V téže ulici stále neproběhl ořez dřevin, viz minulý zápis.

- Molákova 7, stání pro invalidy, poškození dopravní značky.

- Soutěž o návrh Náměstí Karla IV. - bylo provedeno vyhodnocení celé soutěže a 

byla vybrán vítězný návrh. Veřejná prezentace proběhne on-line zhruba do 2 

týdnů.

Úklid na hranici katastru, oblast ulice (podél plotu komunikace) Jedovnická, 

Bělohorská. Odpadky původem zřejmě ze SAKO?
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Ukončeno 19:45

S pozdravem,

Lukáš Bružeňák

Předseda komise

Lukas.bruzenak@seznam.cz

Tel. 731284907
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